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PROTOKÓŁ Nr XXX/2016 
 

Z obrad XXX Sesji Rady Miejskiej Leszna VII kadencji, odbytej  
w dniu 29 grudnia 2016 roku w Sali nard Urzędu Miasta Leszna  
ul. K. Karasia nr 15 w Lesznie, w godz. od 12.10-14.30 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Leszna Pani Barbara 

Mroczkowska przewodniczy obradom 30 Sesji Rady Miejskiej Leszna. 
 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dzień dobry Państwu!  
Otwieram obrady XXX Sesji Rady Miejskiej Leszna. 
   
-    Witam mieszkańców Miasta Leszna przybyłych na dzisiejsze obrady, 
-    Witam wszystkich Radnych Rady Miejskiej Leszna, 
- Witam Pana Łukasza Borowiaka Prezydenta Miasta Leszna i Jego  
     współpracowników, 
-    Witam zaproszonych gości przybyłych na obrady dzisiejszej sesji, 
-    Witam przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta Leszna, 
- Witam przedstawicieli mediów lokalnych, prasy, radia i telewizji oraz    
mieszkańców, którzy będą oglądać dzisiejszą Sesję. 

 
Stwierdzam, że na 23 radnych, w Sesji na chwilę obecną 

uczestniczy 20 radnych, nieobecnych jest 3 radnych. Zatem wszelkie 
podejmowane uchwały będą prawomocne. Informuję Państwa Radnych, że nie 
wniesiono uwag do protokółu 29 Sesji naszej Rady. 

 
Otrzymaliście Państwo porządek obrad dzisiejszej Sesji wraz z jego 

uzupełnieniem – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Przed  dzisiejszą Sesją i na posiedzeniu Komisji otrzymaliście Państwo: 
 
-  Autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Miasta Leszna na rok 2016– Druk Nr 390 
- II wersję projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Leszna na lata 2016-2026 – DRUK Nr 391 
- II wersję projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2016 oraz określenia ostatecznego 
terminu dokonania tych wydatków – DRUK Nr 392 
 
Na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych w dniu 27 grudnia jednogłośnie 
przegłosowano wniosek o zdjęcie z porządku obrad XXX Sesji  projektu uchwały 
na DRUKU Nr 394 w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą 
ustalenia kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Lesznie” i 
skierowanie go pod obrady następnej Sesji. Na swym posiedzeniu Komisji 
Budżetowo-Finansowej w dniu 28 grudnia przegłosowano wniosek o przeniesienie 
projektu uchwały na DRUKU Nr 394 na następną Sesję. Wynik głosowania 4 
osoby były za. 
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Proszę Państwa o przegłosowanie o zdjęcie projektu Uchwały na DRUKU Nr 394 
w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia kwoty 
dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Lesznie” Kto z Państwa 
Radnych jest za tym, aby Projekt Uchwały na DRUKU Nr 394 w sprawie 
określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji na 
działalność Centrum Integracji Społecznej w Lesznie” zdjąć z  porządku obrad? 
Proszę o podniesienie ręki i naciśniecie odpowiedniego przycisku Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 20 osób, 19 osób było za, wstrzymała się 1 osoba. 
 
W dniu 22 grudnia br. Prezydent Miasta Leszna swoim pismem zwrócił się z 
prośbą o poszerzenie porządku obrad dzisiejszej Sesji o wprowadzenie pod 
obrady projektu w sprawie nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” 
dla Leszczyńskiego Stowarzyszenia Twórców  Kultury na DRUKU Nr 403. Proszę 
o przegłosowanie wprowadzenia projektu Uchwały na DRUKU Nr 403 do 
porządku obrad dzisiejszej Sesji. Kto z Państwa Radnych jest za tym, aby Projekt 
Uchwały na DRUKU Nr 403 w sprawie nadania odznaczenia „Zasłużony dla 
Miasta Leszna” dla Leszczyńskiego Stowarzyszenia Twórców  Kultury na DRUKU 
Nr 403 dołączyć do porządku obrad? Proszę o podniesienie ręki i naciśniecie 
odpowiedniego przycisku Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  
 
Głosowało 19 Radnych, za zmianą porządku obrad i dopisanie tego punktu 
głosowało 18 Radnych, wstrzymała się 1 osoba, 1 osoba nie głosowała.  W 
związku z wynikiem głosowania wprowadzam do porządku obrad XXX Sesji 
projekt Uchwały na DRUKU Nr 403 do Punktu 4 Podpunkt 7. Czy są jakieś inne 
propozycje zmian do porządku obrad? Dziękuję. 
 
Proszę przegłosować zmianę porządku. 
Kto z Państwa Radnych jest za, kto jest przeciw, Kto się wstrzymał? 
Głosował 20 osób, wszyscy Radni są za. 
 
Przystępujemy do realizacji porządku obrad. 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  
2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna.  
3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna.  
4. Podjęcie uchwał w sprawach:  

 
1. zmieniająca Uchwałę Nr XV/182/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 

17.12.2015 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek jednostkowych 
dotacji przedmiotowych dla samorządowych zakładów budżetowych na 
rok 2016 – DRUK 389 

2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2016 – DRUK Nr 390 
3. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2016-

2026 – DRUK Nr 391 
4. ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2016 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania 
tych wydatków – DRUK Nr 392 
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5. deklaracji zabezpieczenia w budżecie Miasta Leszna na rok 2017 i 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Leszna środków finansowych 
przeznaczonych na realizację projektu przedłożonego do 
współfinansowania ze środków Funduszu Spójności w ramach 
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2014-2020 
– DRUK Nr 396 

6. czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w 
przedszkolach prowadzonych przez Miasto Leszno – DRUK Nr 393 

7. w sprawie nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla 
Leszczyńskiego Stowarzyszenia Twórców  Kultury na DRUKU Nr 403 

8. nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla Pani Janiny 
Małgorzaty Halec – DRUK Nr 398 

9. nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla Pana 
Kazimierza Mikołajczyka – DRUK Nr 399 

10. nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Regionalnej Izbie 
Przemysłowo-Handlowej w Lesznie – DRUK Nr 400 

11. nadania odznaczenia „Zasłużenia dla Miasta Leszna” Cechowi Rzemiosł 
Różnych w Lesznie – DRUK Nr 401 

12.  nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla Pana 
Krzysztofa Handke – DRUK Nr 402 

 
5.Interpelacje i zapytania radnych. 
6.Wolne głosy i wnioski.  
7.Zakończenie. 

 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Leszna- Pozwolę sobie 

w imieniu Przewodniczącego przedstawić informację od ostatniej Sesji 
Rady.  

 
Pkt 2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
 
Szanowni Państwo Radni! 
Od poprzedniej Sesji Rady Miasta upłynął miesiąc. Był to również 

okres, w którym odbył się cykl komisji problemowych naszej Rady, podsumowanie 
dyskusji w komisjach odbyło się na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Finansowej z 
udziałem wszystkich Radnych Rady Miejskiej Leszna w dniu 15 grudnia 2016 
roku. Na komisjach problemowych wniosków formalnych nie wniesiono. Informuję 
Państwa Radnych, że w dniu 12 stycznia 2017 roku o godz. 12.00 w Sali sesyjnej 
UM Leszna odbędzie się XXI Sesja Rady Miejskiej Leszna, która będzie 
poświęcona uchwaleniu budżetu Miasta Leszna na rok 2017. Miniony okres, był to 
czas, w którym w naszym mieście organizowane było wiele ważnych i ciekawych 
wydarzeń. Warto wspomnieć o najważniejszych: 

 
01.12.2016 – dziewięćdziesięciu policjantów z Leszna i ościennych 

jednostek wzięło udział na leszczyńskim lotnisku w ćwiczeniach, których celem 
było zgranie formacji i zachowań podczas zagrożeń porządku publicznego na 
ulicach Miasta; 
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02.12.2016 – tylko 4 godziny wystarczyły, aby zebrać prawie 30 

litrów krwi. Akcja oddawanie krwi odbyła się w Komendzie Miejskiej Policji w 
Lesznie; 

03.12.2016 – w Teatrze Miejskim nagrodzeni zostali najbardziej 
aktywni wolontariusze 2016 roku. „Leszczyński Dzień Wolontariusza” uświetnił 
występ zespołu „The Kopernix” z II LO w Lesznie; 

05.12.2016 – nowym dyrektorem Miejskiego Zakładu Komunikacji 
został Pan Jacek Domagała. Gratulujemy i życzymy wielu sukcesów; 

13.12.2016 – obchodziliśmy 35. rocznicę wprowadzenia w Polsce 
stanu wojennego. Obchody rozpoczęły się Mszą św. w kościele pw. Św. Jana, po 
czym przeszliśmy pod pomnik „Ludziom Solidarności”, gdzie oddaliśmy hołd 
pomordowanym przez komunistyczny aparat represji. W trakcie uroczystości 
młodzież z I Liceum Ogólnokształcącego przypomniała piosenki z okresu stanu 
wojennego. Ostatnim punktem oficjalnych obchodów było spotkanie w Miejskiej 
Bibliotece Publicznej, gdzie odbył się koncert Andrzeja Kołakowskiego i 
prezentacja książki o Stanisławie Chojeckim, pierwszym przewodniczącym 
leszczyńskiej Solidarności; 

20.12.2016 – Miasto kwotą 200.000,00 zł wsparło leszczyńską 
policję, która zakupiła kilka radiowozów, na których umieszczono herb Miasta 
Leszna; 

26-27.12.2016 – Centralne obchody 98. Rocznicy wybuchu 
Powstania Wielkopolskiego odbyły się w Lesznie. Już 26 grudnia miała miejsce 
rekonstrukcja Bitwy pod Wiatrakami, a we wtorek 27 grudnia Mszą św. w 
leszczyńskiej bazylice rozpoczęły się oficjalne obchody upamiętnienia wybuchu 
Powstania z udziałem Wojewody Wielkopolskiego. Uroczystości rocznicowe 
uświetniła defilada wojskowa, koncert Orkiestry Reprezentacyjnej Sił Powietrznych 
oraz pokaz grup rekonstrukcyjnych i sprzętu wojskowego; 

Tradycyjnym zwyczajem w okresie przedświątecznym biuro Rady 
odwiedziły zuchy z leszczyńskiego hufca ZHP, na ręce Przewodniczącego Rady 
przekazały Betlejemskie światło pokoju. Które jest symbolem wzajemnego 
zrozumienia, braterstwa i pokoju, a także znakiem nadziei życia pozbawionego 
konfliktów i swarów? 

W dniu 23 grudnia Przewodniczący rady Miejskiej otrzymał uchwałę 
kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o umorzeniu postępowania 
w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXVII/337/2016 i XXVI/322/2016 
z 2016 roku Rady Miejskiej Leszna w sprawie zmian uchwały budżetowej Rady 
Miejskiej Leszna na rok 2016. Do Regionalnej Izby Obrachunkowej została 
doręczona uchwała Nr XXIX/354/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 29 listopada 
2016 roku, którą wyeliminowano wskazane nieprawidłowości. Ponieważ 23 
grudnia otrzymano zawiadomienie, że Regionalna Izba Obrachunkowa wszczęła 
postępowanie w odniesieniu do uchwały Nr XXIX/354/2016 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowe. Posiedzenie Kolegium odbyło się 28 grudnia br. 
Informuję, ze przekazane zostało Zespołowi ds. nazewnictwa ulic pełną 
dokumentację dotyczącą inicjatyw nazwania nowo wybujanego ronda u zbiegu 
ulic: Jana Kiepury i Ludwika Zamenhofa. Zespół na swym posiedzeniu w styczniu 
zaopiniuje tą sprawę. Przypomnę, że Radni Rady Miejskiej złożyli dwa projekty 
uchwał w sprawie nadania nazwy rondu, następnie Komisja Rozwoju i 
Infrastruktury Miejskiej na swoim styczniowym posiedzeniu omówi nazwę ronda. 
28 Grudnia zostało przekazane do Komisji Rewizyjnej i Komisji Budżetowo-
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Finansowej uchwały składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu z dnia 14 grudnia br. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 
budżetowej Miasta Leszna na rok 2017, o projekcie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Leszna na lata 2017-2027 oraz o wyrażeniu opinii o możliwości 
sfinansowania przez Miasto Leszno deficytu budżetu na rok 2017.  

Informuję Państwa Radnych, że w dniu 3 stycznia 2017 roku w 
siedzibie Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie odbędzie się 
posiedzenie Komisji Spraw Społecznych z udziałem wszystkich Radnych Rady 
Miejskiej. Tematem posiedzenia Komisji będzie m.in. „Omówienie bieżącej sytuacji 
związanej z zapewnieniem specjalistycznej opieki medycznej z zakresu kardiologii 
interwencyjnej dla mieszkańców z obszaru m. Leszna, powiatu leszczyńskiego 
oraz powiatów: gostyńskiego, kościańskiego, rawickiego, śremskiego, 
wolsztyńskiego, wschowskiego, górowskiego, połączone z prezentacją 
wyposażenia Oddziału Kardiologicznego WSZ w Lesznie”. Dyrektor 
Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie pismem z dnia 15 grudnia (data 
wpływu 27.12.2016R.) złożył podziękowania Wysokiej Radzie za współpracę w 
mijającym roku oraz za wsparcie finansowe udzielone przez Miasto Leszno 
szpitalowi. Pragnę nadmienić, że na to spotkanie zostanie również zaproszony 
Dyrektor Departamentu Urzędu Marszałkowskiego, który będzie uczestniczył 
również w tej komisji. Serdecznie zapraszam Państwa Radnych 13 grudnia 2017 
roku na spotkanie noworoczne Radnych od I-VII kadencji, które rozpocznie się o 
godz. 17.00 w Teatrze Miejskim w Lesznie. W programie m.in. przedpremierowy 
pokaz spektaklu Wiśniowy sad Antona Czechowa. 

Wszystkie dokumenty i pisma, o których mówiłam w swojej informacji 
znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

Czy są jakieś zapytania do przedstawionej informacji? Bardzo proszę 
Pan Prezydent Tomasz Maleszy. 

Pan Radny Maleszy – Pytanie nie do Pani, tylko do autora 
przedstawionej informacji, z bardzo wielu przedstawionych informacji, które Pani w 
Jego imieniu przekazywała, mogły się znaleźć inne ważne, które bezpośrednio 
samorząd miał swój udział, albo w sensie personalnym, instytucjonalnym, albo 
finansowym, natomiast dziwi mnie informacja o manewrach policji na 
leszczyńskim lotnisku tym kontekście wielu, wielu wydarzeń, nie wiem czemu, kim 
był powodowany autor, że zostało to retoryczne pytanie. Dziękuję. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję bardzo. 
Zanim przejdziemy do sprawozdania Prezydenta Miasta Leszna, 

pragnę wszystkim podziękować za pracę na rzecz naszego Miasta i jego 
mieszkańców w mijającym roku. 

Bardzo proszę, Pan Prezydent. 
 
 
Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
 
Pani Wiceprzewodnicząca! Wysoka Rado! 

Przedkładam sprawozdanie z pracy Prezydenta Miasta Leszna w 
okresie od 29 listopada do 29 grudnia 2016r. 

3 grudnia odbyła się Gala Wolontariatu. Poznaliśmy Wolontariuszy 
Roku w każdej z 4 kategorii. 6 Grudnia w PWSZ odbył się koncert, który był 
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wolontariuszom dedykowany. Należą im się wielkie brawa i szacunek za 
codzienny trud i często bezimienną pracę na rzecz miasta i jego mieszkańców. 
Tego samego dnia odwiedziłem młodzież podczas Kopernix X-games. Dziękuję 
organizatorom za wydarzenie na miarę 21 wieku. Tego samego dnia wziąłem 
udział w Mikołajkowym Turnieju Karate. Świetna zabawa i forma rekreacji, świetna 
organizacja. Także 3 grudnia rozstrzygnięto plebiscyt na miejsca przyjazne 
niepełnosprawnym organizowany przez Stowarzyszenie na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych "Nasz Dom - Nasz Świat". Reprezentował mnie Pan 
Prezydent Adam Mytych. Organizatorom dziękuję za pomysł i przeprowadzenie 
całej akcji. Dostrzegamy jeszcze bardziej problemy, z jakimi muszą się borykać. 
Pracujemy nad ich zniesieniem. Także w sobotę 3 grudnia odbyła się prezentacja 
drużyny Fogo Unii Leszno. Cieszę się, że na stadion wracają ultrasi i wierzę, że 
2017 będzie dla Leszczyńskich Byków lepszych niż ten kończący się. W tym 
samym czasie sezon kończyła Leszczyńska Liga Rowerowa. Na uroczystości 
obecny był w moim imieniu Pan Piotr Prezydent Jóźwiak. Dziękuję całemu 
środowisku rowerowemu – bardzo aktywnemu i sprawnemu. 4 grudnia na 
Leszczyńskim Rynku odbył się festyn „Mikołajkowe dobro ma kolor biało-
niebieski”. Zbieraliśmy pieniądze na remont domu dziecka. Dziękuję wszystkim, 
którzy zaangażowali się w tę inicjatywę. 6 grudnia był bardzo intensywnym, dniem: 
ubieraliśmy choinkę koło stadionu, organizacje pozarządowe, przedszkolaki, 
uczniowie, różne instytucje; otwarliśmy lodowisko, które w tym i kolejnym dniu było 
udostępnione darmowo, a popołudniu rozbłysnęły iluminacje i rozpoczął się 
Jarmark Świąteczny na leszczyńskim Rynku. Także 6 grudnia uroczyście 
oddaliśmy do użytku plac zabaw przy ul. Św. Franciszka z Asyżu, który 
wykonaliśmy w ramach Budżetu Obywatelskiego. Serdecznie gratuluję 
mieszkańcom zaangażowanym wokół budżetu obywatelskiego, mieszkańcom, 
którzy oddali głos, na realizację tego projektu, przy okazji podziękowania dla 
Miejskiego Zakładu Zieleni, dla wszystkich, którzy uczestniczyli w projekcie i 
pomagali w realizacji tego fajnego zadania, tu akurat muszę powiedzieć, że 
mieszkańcy Zatorza wykazali się wielkim zaangażowaniem, ponieważ prace 
związane z zaadoptowaniem tego terenu trwały dosyć wcześniej, był 
przygotowany teren, później montaż instalacji. Tego samego dnia otworzyliśmy 
ścieżkę edukacyjną i tzw. Zieloną Klasę przy SP13. To projekt współfinansowany 
przez miasto Leszno i Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu. 7 grudnia zakończyliśmy realizację projektu „Edukacja 
kluczem do bezpieczeństwa seniorów”. Wziąłem udział w gali podsumowującej i 
wręczaniu statuetek. Warto dodać, ze miasto Leszno współuczestniczy w wielu 
inicjatywach organizowanych przez organizacje pozarządowe, w ramach 
współpracy, stowarzyszenia, które fundusze zewnętrzne, np. z Funduszu Inicjatyw 
Obywatelskich, starają się o partnerstwo samorządu, który daje dodatkowe 
punkty. Także chciałem Państwa Radnych poinformować, że Leszczyński 
samorząd bardzo często wyraża zgodę na wspólne organizowanie działań i 
projektów przez organizacje samorządowe. 8 grudnia Leszno gościło na antenie 
radiowej Trójki. Dziennikarze Polskiego Radia byli w naszym mieście już od 
poniedziałku, 5 grudnia i przygotowywali materiały do audycji. Polskie Radio 
informowała o wielu ciekawych wydarzeniach, o których można było posłuchać na 
antenie 3, wiele ciekawych i pozytywnych informacji o naszym mieście. 9 grudnia 
po 3 latach prac koncepcyjnych, zakończono program o nazwie Obszar 
Funkcjonalny Aglomeracji Leszczyńskiej. Na prace projektowe przeznaczono 3 
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miliony złotych, przy czym 85 procent tej kwoty wyłożyły Norwegia, Lichtenstein i 
Islandia, resztę dały same gminy, subregionu Leszczyńskiego, najwięcej Leszno. 
(Proszę o ciszę). W wyniku projektu zrobiono 16 dokumentacji, głównie na ścieżki 
rowerowe i drogi. To w sumie 50 km tras rowerowych i 25 km dróg lokalnych. 
Poza tym powstały dokumentacje z zakresu rewitalizacji i ochrony zabytków. 
Dodatkowym efektem projektu OFAL jest komplet 5 opracowań studyjnych i 
strategicznych dotyczących aglomeracji leszczyńskiej. Tego samego dnia, 
wieczorem, mogliśmy wysłuchać pięknego koncertu Chóru Miejskiego Chopin i 
Olgi Bończyk. Świętowaliśmy w ten sposób wielkie wyróżnienie, jakie nasz chór 
otrzymał a mianowicie tytuł Zasłużony dla Kultury. Gratulacje.  9 i 10 grudnia 
swoje święto miały Leszczyńskie Stowarzyszenie Twórców Kultury. Gratuluję z 
tego miejsca pięknego jubileuszu i dziękuję za wszystkie dotychczasowe działania 
w zakresie kultury. Chciałbym też podziękować Miejskiemu Zakładowi Zielni, który 
w tym roku, na początku grudnia, wszystkim żłobkom i przedszkolom w Lesznie 
podarował choinki. Piękny gest. Szacunek. 10 i 11 grudnia był pracowitym 
weekendem dla wolontariuszy ze Szlachetnej Paczki. Dzięki ich zaangażowaniu 
udało się zrobić paczki dla 31 rodzin. 12 grudnia popołudniu otwarto dla ruchu 
samochodowego ul. Kiepury i rondo na skrzyżowaniu ulic Kiepury, Zamenhofa i 
Dekana. Niestety inwestycja cały czas czeka na zakończenie. Jesteśmy już prawie 
miesiąc po terminie, który i tak był wydłużony o 30 dni. Na szczęście mam 
informacje od Wojewody, że nie grozi nam utrata dofinansowania na tę inwestycję 
mimo nieprzestrzegania terminu jego realizacji. 13 grudnia obchodziliśmy rocznicę 
wprowadzenia stanu wojennego. 14 grudnia odbyła się konferencja poświęcona 
depresji. Reprezentował mnie na niej Pan Prezydent Mytych. Dziękuję 
leszczyńskiemu oddziałowi Fundacji Dr Clown za podjęcie tej trudnej, ale jakże 
ważnej tematyki. 14 grudnia wziąłem udział w spotkaniu dot. rewitalizacji biznesu 
na starym mieście. Zorganizowało je LSH „Starówka”. Było wiele ciekawych 
tematów, jednym z tematów jest temat komercjalizacji pustych lokali, wszystko 
zmierza w dobry kierunku, tutaj MZBK, jak i prywatni właściciele, członkowie 
Stowarzyszenia Starówka chcą współpracować, w celu wspólnej komercjalizacji 
lokali użytkowych w centrum miasta. 16 grudnia odbył się jubileuszowy już 20. 
Bieg Gwiazdkowy ZST. 18 grudnia w ramach Jarmarku Świątecznego na Rynku 
dodatkową atrakcją była zupa gulaszowa na dziczyźnie przyrządzona przez 
myśliwych. Rozdano ponad 300 porcji! W okresie świątecznym wiele się działo, 
wielkie podziękowanie pracownikom z Wydziału Promocji za organizację wielu 
ciekawych projektów, które były organizowane na leszczyńskim Rynku. 20 grudnia 
przekazałem leszczyńskiej Policji 4 nowe auta. Pani Wiceprzewodnicząca 
wspomniała o dotacji ze strony leszczyńskiego samorządu. 1 samochód został 
dofinansowany przez Powiat Leszczyński. Mam nadzieję, że nowe samochody 
zdecydowanie poprawią bezpieczeństwo w Lesznie. Tego samego dnia 
odwiedziłem leszczyńską rodzinę, w której w październiku tego roku urodziły się 
trojaczki. Otrzymali ode mnie wsparcie w wysokości 3500 zł. Bardzo dziękuję 
pracownikom Urzędu Miasta za zorganizowanie tego spotkania, Rodzina, nie 
ukrywa, że liczy na wsparcie leszczyńskiego samorządu. 21 grudnia 
zaprezentowaliśmy leszczyńskim mediom nowe kanały komunikacji Miasta 
Leszna. Chodzi mi o bezpłatną aplikację mobilną, a także powiadamianie sms i 
mailowe. Rzeczywiście aplikacja jest już do pobrania, jest nieodpłatna, do 
programu przyłączyły się MPWiK oraz MPEC. W ramach tzw. promocji pracownicy 
MPWiK roznoszą ulotki o aplikacji. Dziękuję za dodatkową pomoc. Mam nadzieję, 
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że mieszkańcy Leszna będą korzystali z dodatkowej aplikacji, zwłaszcza 
alertowej, która będzie informowała o awariach, usterkach i ostrzeżeniach.  22 
grudnia dotarła do nas pozytywna informacja o tym, że Radio Merkury uznało 
Leszno za najpiękniej oświetlone i świątecznie przystrojone miasto w 
Wielkopolsce. 25 grudnia wziąłem udział w widowisku historycznym i rekonstrukcji 
bitwy pod wiatrakami – podziękowania dla organizatorów. Następnego dnia 
Leszno było gospodarzem wojewódzkich obchodów 98. Rocznicy Wybuchu 
Powstania Wielkopolskiego. Grudzień to czas spotkań. Wziąłem udział w wielu 
spotkaniach świąteczno -wigilijnym i noworocznym, organizowanym przez 
instytucje. Dziękuję wszystkim działaczom organizacji pozarządowych, którzy 
zapraszali nas na te spotkania, dziękuję także za liczne odwiedziny uczniów, 
przedszkolaków w moim gabinecie, rzeczywiście, te spotkania były bardzo 
intensywne, ale co najważniejsze, bardzo miłe i ciekawe spotkania, przy okazji 
oczywiście - życzenia świąteczno – noworoczne, które składaliśmy sobie oraz 
wszystkim osobom, które uczestniczyły w tych spotkaniach.  

Szanowna Pani Przewodnicząca, jeżeli chodzi o informacje o 
przetargach organizowane przez Miejski Zarząd Dróg i Inwestycji oraz informacje 
o sprzedaży mienia komunalnego, chciałem podkreślić, że te informacje znajdują 
się w Biuletynie Informacji Publicznej, ale jeśli Wysoka Rada, czy radni będą 
chcieli uzyskać jakieś dodatkowe informacje, jestem do pełnej dyspozycji. 
Dziękuję bardzo. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Czy są jakieś pytania 
do wystąpienia Pana Prezydenta? Dziękuję. Oddaję głos Wiceprzewodniczącemu 
Rady Miejskiej Panu Piotrowi Więckowiakowi. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Dziękuję za głos Pani 
Wiceprzewodnicząca. Panie Prezydencie, mam jedno pytanie dotyczące związane 
z organizacją uroczystości związanej z organizacją 98. Rocznicy Powstania 
Wielkopolskiego. Kto podjął decyzję o uroczystości centralnych obchodów w 
Lesznie? Ponieważ, jak wiemy władze Poznania nie zgodziły się na te 
uroczystości w Poznaniu, ponieważ jest to związane z apelem smoleńskim, który 
odbył się w Lesznie, który też został szerokim echem skomentowany przez różne 
media w skali całego kraju, odbiór tego był raczej negatywny, dlatego też 
chciałbym wiedzieć, kto podjął decyzję o organizacji takich obchodów w  Lesznie? 
Dziękuję. 

Pan Prezydent Borowiak – Odpowiadając na pytanie Pana 
Radnego Więckowiaka, uprzejmie informuję, że taką decyzję podjął Wojewoda. 
Dziękuję. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Bardzo proszę Pan 
Ryszard Hayn. 

Pan Radny Hayn – Wrócę do tego samego tematu. Czy znane są 
Panu Prezydentowi argumenty, czym Leszno zasłużyło sobie na takie uroczyste „ 
obchody” rocznicy Powstania, natomiast do obchodów, które organizowane 
tradycyjnie są w tym dniu przez Władze Miasta  naszym lokalnym wymiarze mam 
jedną uwagę. Panie Prezydencie, godziło się, aby ktokolwiek z Władz Miasta dwa 
słowa powiedział przed składaniem kwiatków pod Pomnikiem i na cmentarzu. W 
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planie było wystąpienia Pana Prezydenta, nie usłyszeliśmy ani słowa, oczywiście 
wszyscy wiemy, co to było, nie trzeba nas przekonywać, ale myślę, że godziło się  
kilka zdań powiedzieć. Druga sprawa nie dotyczy już kwestii obchodów rocznicy 
Powstania, chciałem zapytać, bo niektórzy obywatele też pytają mnie, zresztą 
nagłośniły media, doszła informacja, że doniesienie do Prokuratury w sprawie 
rzekomych nadużyć przy budowie, czy nieprawidłowości przy budowie lodowiska 
została przez Prokuraturę zakończona sprawa, czy może Pan Prezydent 
powiedzieć, jak to się zakończyło i jaki jest na dzień dzisiejszy stan tego 
doniesienia dla Miasta w sprawie rzekomych nadużyć przy budowie lodowiska? 

Pan Prezydent Borowiak – Jeżeli chodzi o pierwszy temat, to 
przyjąłem do wiadomości, natomiast, jeżeli chodzi o drugi, to chciałem 
poinformować, ze nie było to przedmiotem mojego sprawozdania, jak Pan 
doskonale wie, pytania i wystąpienia mogą dotyczyć tematyki, którą przedstawiłem 
w trakcie mojego sprawozdania, natomiast chciałem Pana poinformować, że 
szerszą informację może udzielić w wolnych głosach i wnioskach Pan Prezydent 
Piotr Jóźwiak, natomiast nie ukrywam, że złożyliśmy zażalenie na działalność 
Prokuratury w Pile, ponieważ, według mojej oceny zostały naruszone pewne 
procedury, które miały związek z realizacją tej inwestycji, taka jest moja opinia, 
natomiast czekamy na decyzję Prokuratury Krajowej, ponieważ takie zażalenie 
zostało wysłane, proszę pamiętać, ze opieram się też na Protokółach Komisji 
Rewizyjnej, która dogłębnie przeanalizowała tą tematykę, ponieważ według mojej 
oceny, podkreślam, według mojej oceny zostały naruszone pewne normy, nie tylko 
prawne, ale i zwłaszcza budowlane w realizacji tej inwestycji. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję bardzo i ad 
vocem do wypowiedzi Pana Prezydenta Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak. 

Pan Wiceprzewodniczący Więckowiak – Pani 
Wiceprzewodnicząca! Panie Prezydencie! Ja tylko chciałbym upewnić się, kto jest 
gospodarzem leszczyńskiego Rynku Pan wojewoda? Czy Pan Prezydent? Bo to 
mnie zaciekawiło w Pana odpowiedzi. Dziękuję. 

Pan Prezydent Borowiak – Pozostawiam to bez komentarza. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Bardzo proszę ad 
vocem Pan Ryszard Hayn. 

Pan Radny Hayn – Panie Prezydencie jedno zdanie. To znaczy 
Prokuratura odmówiła wszczęcia postępowania jak rozumiem tak? Proszę tylko 
powiedzieć, tak albo nie. Ja nie chcę tu w tej chwili rozpoczynać dyskusji. 

Pan Prezydent Borowiak – Nawet ten okres świąteczno- 
noworoczny powoduje wiele emocji, poproszę Pana Prezydenta Piotra Jóźwiaka, 
aby udzielił Panu radnemu szerszej informacji 

Pan Jóźwiak – II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – 
Prokuratura nie odmówiła wszczęcia postępowania, ale umorzyła postępowanie 
po wszczęciu postępowania, postanowienie nie jest postanowieniem 
prawomocnym, na które przysługiwało zażalenie i będzie to zażalenie sąd 
rozpoznawał. 
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Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Proszę ad vocem Pani 

Radna Ratajczak. 

 

Pani Radna Ratajczak – Panie Prezydencie! Pani 
Wieprzewodnicząca ! Ja ad vocem do wypowiedzi Pana Radnego Piotra 
Więckowiaka. Ja spotykam się z wieloma mieszkańcami miasta Leszna, odnoszę 
się do słów rocznicy, która była na Rynku, ja nie spotkałam dużej grupy ludzi, 
która była jakoś negatywnie nastawiona na to, widziałam małą grupkę ludzi, i mają 
prawo gwizdać, cokolwiek, bo jest demokracja, nie zauważyłam, aby Miasto było 
oburzone, to jest jedna sprawa. I jest druga sprawa, mam gorącą prośbę Panie 
Piotrze, jeśli Pan ma coś do Pana Prezydenta, spotkajcie się jak chłop z chłopem, 
pogadajcie sobie, a Wy tu sobie przepraszam, sobie plujecie, z nas się ludzie 
śmieją, z nas się ludzie śmieją, ja jak z moim mężem się kłócę, to patrzę, czy mam 
okna zamknięte, bo patrzę, żeby nawet sąsiad nie słyszał, a my tutaj brudy 
plujemy, wszyscy się śmieją, bardzo Pan proszę, ja Pana bardzo lubię, Pan 
szanuję, Pan zresztą o tym wie, bo publicznie to powiedziałam, ale chciałabym, 
aby to się uspokoiło, bo nie wyobrażam sobie, pracy Rady Miasta w roku 2017. Bo 
albo mnie (…) albo mieszkańców. Mnie się to nie podoba, na ogół jestem taką 
kobietą łagodną, dochodzę do porozumienia, ale ja Panów od jakiegoś czasu 
obserwuję Pan przeszedł metamorfozę, naprawdę. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - Dziękuję za bardzo 
emocjonalną wypowiedź Pani radnej Ratajczak i ad vocem do poprzednich 
wypowiedzi Pan radny Grzegorz Rusiecki. 

Pan Radny Rusiecki – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Ja chciałbym uściślić Pana wypowiedź, ja rozumiem, że Pan 
Wojewoda zdecydował o obchodach rocznicowych w Lesznie wbrew woli władz 
samorządowych Miasta? 

Pan Prezydent Borowiak – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 
Ja myślę Panie Radny, że jest Pan na tyle inteligentną osobą, że moglibyśmy w 
kuluarach porozmawiać, natomiast ja wiem, że chce Pan tu zabłysnąć przy 
mediach i przy fleszach, natomiast chciałem Pana poinformować, że oczywiście 
Pan Wojewoda zwrócił się do nas z prośbą o zorganizowanie takich uroczystości, 
jako Prezydent Miasta Leszna wyraziłem zgodę, natomiast proszę pamiętać o 
jednym, Wojewodzie się nie odmawia, natomiast, jeżeli ktoś uprawia politykę na 
przykładzie innych miast, to przepraszam bardzo i jeszcze jedna ważna kwestia, 
bo pomijając fakt, że uczestniczyliśmy w tych uroczystościach wspólnie, bo 
przypomnę, że pierwsze uroczystości odbyły się zgodnie z zaproszeniem rano, 
które Państwo otrzymaliście, pojawiliśmy się pod Pomnikiem Wdzięczności, a 
także na cmentarzu parafialnym, no to proszę mi wierzyć, ze podjąłem taką, a nie 
inną decyzję. Natomiast jeszcze jedna bardzo ważna kwestia, Pan Radny 
Więckowiak odnosi się do Apelu Smoleńskiego, aj nie słyszałem, żeby było takie 
sformułowanie. Jeszcze jedna sytuacja, która mnie zastanawia, pozę pamiętać, że 
przy udziale Wojska, które uczestniczyło w wielu uroczystościach, apel był 
odczytywany zgodnie z decyzją Ministerstwa Obrony Narodowej, a nie zgodnie z 
decyzją Prezydenta Łukasza Borowiaka, i wtedy jakoś żadnej sugestii z Państwa 
strony nie był, dlatego chciałbym przy okazji Państwa Radnych, większą część 
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Radnych zachęcić do udziału, aktywnego udziału organizowanych przez 
leszczyński samorząd uroczystościach, chyba wyraziłem się w sposób prosty, 
jasny i czytelny i naprawdę proszę z tego robić awantury politycznej, bo to 
naprawdę nie ma żadnego politycznego znaczenia. A  jedna jeszcze informacja, z 
którą się podzielił Pan Wojewoda, podczas wspólnego obiadu z samorządowcami, 
przypomnę, że wielu samorządowców z naszego regionu uczestniczyło w tych 
obchodach, mówię tu o osobach, które pełnią funkcję organu wykonawczego, 
poinformował, że będą też organizowane w Wielkopolsce w innych miastach 
uroczystości. Natomiast nie wchodzę w polemikę i oświadczenia Marszałka, czy 
też Wojewody, kompletnie mnie to nie interesuje. Ja z tych obchodów, które 
odbyły się na leszczyńskim Rynku jestem dumny, mam ogromny szacunek za 
współpracę z Panem Wojewodą i nie interesuje mnie, czy Pan Marszałek, czy Pan 
Wojewoda ma taką czy inną legitymację polityczną. Dziękuję bardzo. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję za wypowiedź 
Pana Prezydenta, jeszcze ad vocem Pan radny Grzegorz Rusiecki. 

Pan Radny Rusiecki – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Panie Prezydencie bardzo serdecznie dziękuję za tą 
merytoryczną część Pana odpowiedzi, natomiast prosiłbym na przyszłość, aby tak 
ocennie nie wypowiadał się Pan do Radnych, którzy zadają Panu merytoryczne 
pytania. Dziękuję bardzo. 

 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję bardzo. 
Bardzo proszę o zabranie głosu Pana Radnego Marka Ganowicza. 

Pan Radny Ganowicz – Boję się Panie Prezydencie, że przyjmie 
Pan to, jako też pytania polityczne, a ponieważ Pan nie mówił nic na temat MZK, 
w swoim wystąpieniu, zostawię to pytanie z jedną  prośbą, aby Pan Prezydent był 
na wolne głosy i wnioski, nie chciałbym, ponieważ zachował się Pan obcesowo w 
stosunku do radnego Pana Ryszarda Hayna, to ja się boję dalej pytać, bo to nie 
było Pana punktem, a tak a propos Pani Radna Ratajczak, dobrze by było, aby 
Pani zajrzała do materiałów Rewizyjnych z poprzednich kadencji i wtedy o własnej 
metamorfozie będzie mogła też Pani porozmawiać, proszę zobaczyć, dziękuję 
bardzo. 

Pan Prezydent Borowiak – Jeżeli chodzi o Miejski Zakład 
Komunikacji, pojawiły się dość wcześnie komunikaty medialne, natomiast nie 
wiem, do czego Pan zmierza, natomiast ja jutro osobiście spotkam się z Panem 
Dyrektorem nowym dyrektorem MZK Panem Jackiem Domagałą, wręczę mu 
nominację, porozmawiamy sobie o przyszłości, natomiast kompletnie nie 
rozumiem tego wystąpienia, kompletnie. 

Pan Radny Ganowicz – Panie Prezydencie! Naprawdę nic 
politycznego, naprawdę gospodarcza sprawa, w wolnych głosach i wnioskach, 
ponieważ nie było to w dyskusji, to są trzy pytania, dotyczące funkcjonowania i 
realizacji pewnych uzgodnień, m.in. przestrzegania prawa, jeżeli chodzi o uchwały 
Rady Miasta. Nic więcej, naprawdę nic groźnego. 
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Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – I ostatnia wypowiedź 

Pana Marka Goryniaka i zamykam listę osób di dyskusji. 

Pan Radny Goryniak – Proszę Państwa ad vocem do wypowiedzi 
Radnego Pana Ryszarda Hayna, dotyczącej sprawy kosztów lodowiska. Ja z 
Przewodniczącym rady Miejskiej Panem Szczotem zgłosiłem sprawę w organach 
ścigania, ja pełniący funkcję przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, którego 
obowiązkiem jest pilnować wydatków Miasta Leszna, sprawy wydatkowania 
lodowiska przeszły z poprzedniej kadencji na Zespół kontrolny pod 
przewodnictwem mojego sąsiada Adama Kośmidra, wykazał nadużycia starty w 
wysokości przekraczającej 1,5 miliona złotych, powtarzam to z całą 
odpowiedzialnością ponad 1,5 miliona złotych zostały wystawione faktury za 
niewykonane roboty i naszym obowiązkiem było to zgłosić. Natomiast oceniliśmy 
pracę Prokuratora, tez mówię to z odpowiedzialnością, negatywnie, po prostu 
przeszedł do porządku dziennego, to, co policjant napisał, on to przepisał, dlatego 
zrobiono odwołanie. Dziękuję bardzo. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję za wypowiedź 
Radnego Pana Marka Goryniaka i do wypowiedzi Pana odniesie się 
Wiceprezydent Piotr Jóźwiak. 

Pan Jóźwiak – II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Nie 
chciałem tego tematu kontynuować, ale on został wywołany a pojawiło się jeszcze 
takie pytanie:, Czym sobie Leszno zasłużyło? Ano zasłużyło sobie tym, żeby 
Powstania Wielkopolskiego nie było, to by nie było wolnego Miasta Leszna. 
Zasłużyło sobie wieloma miejscami pamięci, zasłużyło sobie choćby cytatem, który 
znajduje się na Pomniku Wdzięczności, pod którym Państwo Radni składali też 
kwiaty, myślę, że związków Miasta Leszna z Postaniem Wielkopolskim jest jak 
najwięcej, jest bardzo dużo, tradycja ta jest kontynuowana i obchody odbywają się 
bardzo często, z zastanowieniem przyjąłem to, że nikt z Państwa też nie spytał, bo 
być może to też wzbudzi bulwersację, dlaczego dzień wcześniej bitwa Pod 
Wiatrakami, która była organizowana przy współudziale Miasta Leszno było 
współorganizatorem, była także współorganizowana przy współudziale Pana 
Marszałka, więc obchody, które były organizowane przy współudziale Pana 
Marszałka może nie w Lesznie, ale w Osiecznej, późniejsze 27 grudnia były przy 
współudziale Pana Wojewody, który wielokrotnie deklarował, że chciałby uczcić, a 
przypomnę, że Pan Marszałek organizował uroczystości w Warszawie, w których 
Pan Prezydent uczestniczył odbywały się w Warszawie, także one nie odbywały 
się tylko i wyłącznie w Poznaniu, ale odbywały się w Warszawie i można by 
spytać, czy sobie Warszawa zasłużyła. Dziękuję.   

Dziękuję bardzo. Kolejny punkt porządku obrad, to; 
 
 
 
 
Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
  

1. Uchwała zmieniająca Uchwałę Nr XV/182/2016 Rady Miejskiej Leszna z 
dnia 17.12.2015 roku w sprawie ustalenia wysokości stawek jednostkowych 
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dotacji przedmiotowych dla samorządowych zakładów budżetowych na rok 
2016 – DRUK Nr 389 wersja II – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokółu. 

 
Pani Wiceprzewodniczącą Mroczkowska - Proszę Panią Alicję 

Wojciechowską – Naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam  projektu 
uchwały 

 
Pani Naczelnik Wojciechowska – Pani Przewodnicząca! Szanowni 

Państwo! Projekt uchwały składamy w związku z tym, że MZBK zrealizowało i 
przewiduje większą sprzedaż lokali mieszkalnych dotychczas było to 99 824 m2, 
obecnie jest 99 721 m2kwota dotacji nie uległa zmianie. 

 
Pani Przewodnicząca Mroczkowska - O  opinię – stanowisko 

Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka. 
 

Pan Radny Goryniak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Komisja Rewizyjna ustosunkowała się do projektu uchwały na DRUKU Nr 389 
zmieniająca Uchwałę Nr XV/182/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 17.12.2015 
roku w sprawie ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji 
przedmiotowych dla samorządowych zakładów budżetowych na rok 2016, w 
sposób jednogłośny za. Na podstawie § 14 pkt 6. 
 

Pani Przewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, o opinię 
– stanowisko Komisji Budżetowo - Finansowej proszę Przewodniczącą Radną 
Panią Bernardynę Kaźmierczak. 
 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 
Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały przedstawiony na RUKU Nr 389, 
zaopiniowała pozytywnie 4 głosami za przyjęciem uchwały, przy braku głosów 
sztymujących i braku głosów przeciwnych. Dziękuję. 
 

Pani Przewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję Pani Radnej, o 
opinię – stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 
 

Pan Radny Jęcz – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na swym 
wczorajszym posiedzeniu projekt uchwały na DRUKU Nr 389 zaopiniowały 
pozytywnie, 6 głosami, przyjmując projekt uchwały poprzez aklamację. 

 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Nie ma. Proszę o 

przegłosowanie. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem projektu uchwały 
……poprzez aklamację. 
 

Informuję Wysoką Radę, że uchwała zmieniająca Uchwałę Nr 
XV/182/2016 Rady Miejskiej Leszna z dnia 17.12.2015 roku w sprawie ustalenia 
wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowych 
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zakładów budżetowych na rok 2016 – DRUK 389 wersja II została podjęta na 
podstawie § 14 Pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej. 

 
 

UCHWAŁA Nr XXIX/372/2016 
Jak w Załączniku Nr 3 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
2) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2016 – DRUK 

Nr 390 wraz z Autopoprawkami 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - Proszę Panią Alicję 

Wojciechowską – Naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie projektu uchwały 
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokółu. 

 
Pani Naczelnik Wojciechowska – Pani Przewodnicząca! Szanowni 

Państwo! Zmiany w budżecie polegają na zmniejszeniu po stronie dochodów i po 
stronie wydatków o kwotę 402 77,61 gr., jeżeli chodzi o dochody zmniejszamy po 
stronie dochodów i po stronie wydatków o kwotę 88 223,25 gr., są to dochody z 
tytułu realizacji projektów realizowanych z Programu ERASMUS przez SP Nr 3 i 
Nr 7 i kwotę tą będziemy włączać w 2017 roku. Podobna sytuacja jest w zakresie 
zadań realizowanych przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie, chodzi tu o projekt 
usługi społeczne Miasta Leszna na kwotę 314 269,75 gr., umowa Pan Marszałek 
nie zdąży do końca roku podpisać, będzie podpisana  w przyszłym roku. Wydatki 
zwiększamy o kwotę 180 000,00 wydatki inwestycyjne w zakresie dróg, 50 tysięcy 
modernizacja terenu przy ul. Niepodległości zwiększamy, 140 zwiększamy na 
budowę dróg gruntowych i zmniejszamy o 10 000,00 na utwardzenie nawierzchni 
przy ul. Holenderskiej, tj. targowisko. Zwiększamy o kwotę 9 045,zł dotację dla 
MZZ na ozdoby Bożonarodzeniowe, o 25 000,00 dotację dla Teatru na projektor 
multimedialny i 5 000,00 na boisko wielofunkcyjne przy ulicy Rejtana, 
zmniejszamy o 110 000,00 na bieżącym utrzymanie dróg powiatowych i  
50 000,00 dotacja dla szpitala, na poprzedniej Sesji Państwo uchwałę podjęliście 
o zmniejszeniu tej dotacji, kwota wpłynęła, dlatego w budżecie teraz możemy ją 
zmniejszyć. Pozostałe zmiany mają charakter porządkujący m.in. z wydatków 
bieżących na inwestycyjne przenosimy 88 000,00 na iluminację kościoła Św. Jana, 
wyodrębniamy kwotę 8 650,00 na zakup pieca konfekcyjnego dla przedszkola i 
3799,00 na zakup serwera do pracowni komputerowej w Zespole Szkół 
Specjalnych. Dziękuję. 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska -  o opinię – stanowisko 

Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka. 
 
Pan Radny Goryniak – Szanowna Pani Przewodnicząca! Wysoka 

Rado! Komisja Rewizyjna! Przedyskutowała projekt uchwały dotyczący zmiany 
uchwały budżetowej Miasta Leszna na 2016 rok na DRUKU Nr 390 i 
ustosunkowała się do niego jednogłośnie 7 głosów za. Dziękuję. 
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Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska -  o opinię - stanowisko 

Komisji Budżetowo - Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Bernardynę Kaźmierczak. 

 
Pani Radna Kaźmierczak – Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej zaopiniowała pozytywnie 4 głosami za., przy braku głosów 
przeciwnych 
 i wstrzymujących się. Autopoprawki zostały przedstawione ustnie Przez Panią 
Naczelnik i one zostały uwzględnione w głosowaniu. Dziękuję. 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska -  o opinię – stanowisko 

Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego Radnego 
Pana Kazimierza Jęcza. 

 
Pan Radny Jęcz – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Wysoka Rado! Członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na swym 
wczorajszym posiedzeniu projekt uchwały na DRUKU Nr 390 zaopiniowali 
pozytywnie, 6 głosami za. Dziękuję. 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - o opinię – stanowisko 

Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

 
Pani Radna Ratajczak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Komisja Spraw Społecznych opiniował przedmiotowy projekt uchwały na DRUKU 
Nr 390. Przeszedł on przez aklamację. Dziękuję bardzo. 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - O opinię – stanowisko 

Komisji Edukacji, proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

 
Pan Radny Maćkowiak – Pani Przewodnicząca! Szanowny Panie 

Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2016 zaopiniowała pozytywnie poprzez aklamację, w 
obecności 5 radnych. Dziękuję. 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - o opinię – stanowisko 

Komisji Kultury i Sportu proszę Wiceprzewodniczącego Radnego Pana Jarosław 
Zielonkę. 

 
Pan Radny Zielonka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Komisja Edukacji projekt uchwały na DRUKU Nr 390 
zaopiniowało 7 Radnych, za 2, wstrzymało się 5. Został przyjęty pozytywnie. 
Dziękuję. 
 
 Szanowni Państwo Radni! Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. 
Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Bardzo proszę w kolejności zgłoszeń 
Pani Radna Stefania Ratajczak. 
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Pani Radna Ratajczak – Interesuje mnie Autopoprawka do projektu uchwały, 
proszę mi powiedzieć, jest napisane, że zmniejsza się o 80 000,00 zł, na 
modernizację budynku Bursy Międzyszkolnej, czy to już zostało zupełnie 
zakończenie, modernizacja, czy są oszczędności, które z tego powodu wynikły, od 
1 stycznia przychodzą wszystkie panie, czy jest wszystko przygotowane dla tych 
Pań, aby mogły rozpocząć pracę, czy jest wszystko zakończone, aby od 01 
stycznia mogły.. 
 
Pani Naczelnik Wojciechowska – Przepraszam bardzo, ale takiej zmiany nie ma 
w Bursie Międzyszkolnej, w uzasadnieniu? więc nie wiem, czy 80.000,00 
zmniejszamy, ale w ramach Komitetu Inicjatyw Gospodarczych. 
  

Pani Radna Ratajczak – W autopoprawkach na stronie 3, zmiana 
źródeł finansowania na zadaniu inwestycyjnym w „ modernizacja budynku Bursy 
Międzyszkolnej Nr 1, zmniejszenie w poz. Środki własne miasta 80 000,00 te 
80 000 na emisję obligacji, które z tego tytułu wynikły, wszystko zostało 
zakończone? 

 
Pani Naczelnik Wojciechowska – Nie kwota zostaje ta sama, my 

tylko zmniejszamy środki własne i przenieśliśmy to na obligacje, w związku z tym, 
że z innego zadania zdejmowaliśmy środki z obligacji, musimy wyrównać to i 
zwiększyliśmy to na tym zadaniu, kwota inwestycji nie zmieniła się, jest taka sama. 
Dziękuję. 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję, pozwolę 

sobie zabrać głos teraz ja, w Dziale 750, Rozdziale 75075 promocja miasta 
Leszna jest kwota 88 000,00 na wykonanie robót budowlanych wraz z 
przygotowaniem dokumentacji kosztorysowo projektowej oświetlenie kościoła Św. 
Jana, chciałabym się dowiedzieć, o co chodzi, jakie to oświetlenie, a jakiego tytułu, 
88 000,00 Miasto wydaje na oświetlenie kościoła. Kto może mi udzielić 
odpowiedzi? 

Pani Beata Nawrocka – Naczelnik Wydziału Promocji. – Pani 
Przewodnicząca! Szanowni Państwo! To zadanie wynika z zadań realizowanych 
przez miasto Leszno związanych z promocją Miasta, iluminacja kościoła św. Jana 
Chrzciciela ma za zadanie poprawę wizerunku Miasta, panorama Miasta jest 
bardzo interesująca z charakterystycznymi wieżami, natomiast jest ona zupełnie 
niewidoczna nocą, stąd taki pomysł, aby wyeksponować i oświetlić budynek 
kościoła oraz wieżę, która jest widoczna, jadąc od Rydzyny na trasie Nr 5. 

  
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – No jest to dość duża 

kwota, zainteresowało mnie, ponieważ to jest na kościele, ale jeśli ma służyć 
promocji Miasta to, jeśli chodzi o wizualizację, to.. 

Pani Beata Nawrocka – Zbieraliśmy oferty, jeśli jest to najtańsza 
oferta, to  

 
 



17 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Jeżeli jest Pani przy 

głosie, to, na jakie malowidła przy garażach w Spółdzielni Przylesie, Miasto wyda 
6 800,00? 

 
Pani Beata Nawrocka – Tu bardziej chodzi o taką akcję społeczną, 

takie akcje były już realizowane w mieście, przejście podziemne w stronę dworca, 
dworzec PKS, chodzi o to, żeby włączyć mieszkańców w malowanie tych garaży, 
tam oczywiście pojawią się elementy Miasta: herb i logo, ale bardziej chodzi o to, 
żeby ludzie, mieszkańcy osiedla identyfikowali się z tym, aby tego nie niszczyli 
później. 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – To, jeżeli mogę dać 

sobie taką skromna uwagę, to przy al. Konstytucji 3-go Maja również są garaże, 
to, jeśli będzie można. 

 
Pani Beata Nawrocka – Tu jest problem z własnościami, każdy 

garaż jest innego właściciela. 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Ale proszę temu się 

przyjrzeć. 
 
Proszę o przegłosowanie. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 

podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 
2016 – DRUK Nr 390 wraz z Autopoprawkami 

 

Informuję Wysoką Radę, że uchwała w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Miasta Leszna na rok 2016 – DRUK Nr 390 wraz z Autopoprawkami, 
została podjęta 

19 głosami za 
0 głosami przeciw 
1 głosami wstrzymującymi się  

 
UCHWAŁA Nr XXX/373/2016 

 Jak w Załączniku Nr 5  
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 

2016-2026 – DRUK Nr 391 wersja II 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Bardzo proszę 

również  Panią Alicję Wojciechowską – Naczelnik Wydziału Budżetu o 
przedstawienie nam  projektu uchwały - Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 6. 

 

Pani Naczelnik Wojciechowska – Szanowna Pani Przewodnicząca! 
Szanowni Państwo! Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej jest 
konsekwencją zmian w budżecie.  Uaktualniamy tu zadania, które są zawarte w 
wykazie przedsięwzięć do WPF-u. 
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Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - o opinię – stanowisko 

Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka. 

Pan Radny Goryniak – Szanowni Państwo! Wysoka Rado! Zmiany 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Leszna na lata 2016-2026, zostały 
przedyskutowane i przegłosowane pozytywnie przez 7 radnych. Dziękuję.  

 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję, o opinię – 
stanowisko Komisji Budżetowo - Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Bernardynę Kaźmierczak. 

 

Pani Radna Kaźmierczak – Pani Przewodnicząca! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa była 
jednomyślna w swej opinii i projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Leszna na lata 2016-2026 rekomenduje Wysokiej Radzie na 
podstawie § 14 pkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, o 
opinię – stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Projekt uchwały na DRUKU Nr 391 członkowie Komisji Rozwoju i 
Infrastruktury Miejskiej zaopiniowali pozytywnie 6 głosami, za, jako konsekwencja 
poprzedniego projektu uchwały. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – o opinię – stanowisko 
Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

 

Pani Radna Ratajczak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na DRUKU Nr 391, 
przeszedł o on przez aklamację. 

 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - o opinię – stanowisko 
Komisji Edukacji, proszę Przewodniczącego radnego Pana Krystiana Maćkowiaka. 

 

Pan Radny Maćkowiak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Przedmiotowy projekt uchwały komisja zaopiniowała pozytywnie, 
przez aklamację 5 Radnych za.  

 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, o opinię – 
stanowisko Komisji Kultury i Sportu proszę Wiceprzewodniczącego Radnego Pana 
Jarosława Zielonkę. 
 
Pan Radny Zielonka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 
Komisja Kultury i Sportu opiniowała projekt uchwały na DRUKU Nr 391, został 
przyjęty przez aklamację. 
 
 Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Nie ma zgłoszeń. W związku z 
tym na podstawie § 14 Ustęp 6 regulaminu rady uchwała została przyjęta. 
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               UCHWAŁA Nr XXX/374/2016 

Jak w Załączniku Nr 7 
 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
4) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2016 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania tych 
wydatków – DRUK Nr 392 wersja II 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - Proszę ponownie Panią 

Alicję Wojciechowską – Naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam  
projektu uchwały. Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 8 

 
Pani Naczelnik Wojciechowska – Pani Przewodnicząca! Szanowni 

Państwo! Wydatki niewygasające zostały ustalone na kwotę 13 353 081,74 gr., z 
tego wydatki bieżące 1 630 761, 65 gr., majątkowe 11 722 320,09 gr. 
Szczegółowy wykaz Państwo macie, ja może tak w skrócie, może działami 
przedstawię, w zakresie bieżącego utrzymania dróg, wydatków inwestycyjnych 
związanych z drogami, jest to kwota 5 470 325,62 gr., wydatki na plany 
zagospodarowania przestrzennego, opracowanie dokumentacji projektowych, 
prace przygotowawcze na realizację inwestycji, to jest kwota 335 475,14 gr., 
wydatki dotyczące administracji, w tym promocja Miasta 187 872,72 gr., oświata 
737 403,60 gr., w tym jest 600 000,00 na budowę Szkoły Podstawowej Nr 4, 
wydatki na oświetlenie uliczne, zarówno bieżące, i majątkowe 709 342,39 gr., 
ochrona zdrowia 166 467.37 gr., na zadania inwestycyjne realizowane przez MZZ 
790 417, 00 MOSIR 618 400,00, zadania z zakresu  budowy kanalizacji i 
uzbrojenia  w strefie IDEA 3 471 338,22 gr. I ochrona zabytków 172 164,15 gr. 
Dziękuję. 
 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowskaa – Dziękuję uprzejmie, o 
opinię – stanowisko Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana 
Marka Goryniaka. 
 

Pan Radny Goryniak – Wysoka Rado! Ustalenia wykazu wydatków, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016, DRUK Nr 392, został 
przedyskutowany i przegłosowany został przegłosowany pozytywnie przez 
Komisję Rewizyjną, 7 głosami za, dziękuję. 
 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, o 
opinię – stanowisko Komisji Budżetowo - Finansowej proszę Przewodniczącą 
Radną Panią Bernardynę Kaźmierczak. 
 

Pani Radna Kaźmierczak – Pani Przewodnicząca! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
przedstawiony na DRUKU Nr 392, zaopiniowała pozytywnie 4 głosami za 
przyjęciem uchwały, przy braku głosów wstrzymujących i przy braku głosu 
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sprzeciwu, Pani naczelnik Wydziału Finansów przedstawiła ustanie Autopoprawki. 
Dziękuję. 
 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, o 
opinię – stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę 
Przewodniczącego Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 
 

Pan Radny Jęcz – Dziękuję uprzejmie, Pani Przewodnicząca! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Projekt uchwały na DRUKU Nr 392, członkowie 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na swym wczorajszym posiedzeniu 
zaopiniowali jednogłośnie pozytywnie, 6 głosami za, dziękuję. 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - o opinię – stanowisko Komisji Spraw 
Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię Ratajczak. 
Pani Radna Ratajczak – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Komisja Spraw 
Społecznych projekt uchwały na DRUKU Nr 392, podobnie, jak poprzednią 
uchwałę, przeszła ona przez aklamację. Dziękuję bardzo. 
 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - o opinię Komisji Kultury 
i Sportu proszę Wiceprzewodniczącego Radnego Pana Jarosława Zielonkę. 
Pan Radny Zielonka – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 
Projekt uchwały na DRUKU Nr 392 dotyczący środków niewygasających, 
głosowało 7 radnych, za było 5, wstrzymały się 2 osoby, przyjęto projekt uchwały 
pozytywnie. 
 

Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia.
 Bardzo proszę Pan Radny Grzegorz Rusiecki. 

Pan Radny Rusiecki – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Ja mam może takie pytanie do Pan Naczelnik, ponieważ na 
posiedzeniu komisji omawialiśmy projekt uchwały na DRUKU Nr 392, w którym 
łączna wartość środków niewygasających i zadań była na kwotę 4 miliony  300, 
Pani Naczelnik sygnalizowała wprawdzie ustnie, ze będą pewne autopoprawki, ale 
dzisiaj dostajemy przed Sesją, projekt uchwały, w którym 4 miliony 300, zrobiła się 
kwota 13 milionów 300, ja zdaję sobie sprawę, że jest to końcówka roku i pewnie 
jest trudno pewne rzeczy zaplanować, ale nie sądzę, żeby kwota 9 milionów 
wynikała z umów, które są zawierane w ciągu 2 ostatnich dni, mogłaby Pani 
Naczelnik w kilku zdaniach powiedzieć, z czego wiąże się ta sytuacja, to byłbym 
zobowiązany, tak jak mówię, rozumiem złożoność sytuacji, ale kwota ta wydaje się 
dość duża.  

 
Pani Naczelnik Wojciechowska –Szanowni Państwo! Pierwszą 

wersję, którą Państwo otrzymaliście, była to wersja bez wydatków Miejskiego 
Zarządu Dróg i Inwestycji, może Pan Naczelnik wyjaśni. 

Pan Dominik Kaźmierczak - Kierownik Miejskiego Zarządu Dróg i 
Inwestycji – Może umowy przez te kilka dni nie były zawierane, ale inwestycje były 
kończone, odbierane, faktury spływały, bądź też nie spływały, te, które nie spłynęły 
zostały dopisane, jako środki niewygasające. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie. 
Pan Radny Kazimierz Jęcz. 
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Pan Radny Jęcz – Ja też pomęczę Pana Kierownika Miejskiego 

Zarządu Dróg i Inwestycji, chciałbym, żeby Pan Kierownik przybliżył, a może 
uściślił, chodzi mi o to oświetlenie dodatkowe, na które zostały przeznaczone 
środki budżetowe, na które, w jakich punktach miasta będzie dodatkowe 
oświetlenie, dziękuję. 

Pan Dominik Kaźmierczak – Jeśli chodzi o zadanie inwestycyjne 
związane z budową oświetlenia ulicznego, to środki niewygasające będą 
skierowane na doświetlanie przejść dla pieszych i taka akcja już się rozpoczęła, w 
ciągu ostatnich 2 dni takie roboty trwają na 4 przejściach dla pieszych, będzie też 
na kolejnych 9 wykonywane w przyszłym roku, stąd kwota około 250 000,00 na 
ten cel. Dziękuję. No ta listę Panu radnemu później przekażę. 

 Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Ja skorzystam z 
możliwości zadania pytania. W dziale 750, widzę kwotę 125 400,00 są to prace 
projektowe z pracownią Architektoniczną Głowacza, przy Alei Sław Żużla, jakie to 
są wydatki i czy my będziemy tą aleję w 2017 roku robić? Czy to tylko będzie 
modernizacja tych rur, czy tych urządzeń, które są nam niezbędne, żeby nie 
zalewało nam ulicy 17-go Stycznia i dlaczego to jest tak wysoka kwota z 
Pracownią Architektoniczną? Głowacza. 

Pan Piotr Giernas – MOSiR - Pani Przewodnicząca! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo radni, umowa na opracowanie dokumentacji 
została podpisana w dniu 14 czerwca z pracownią Architektury Krajobrazu Bartosz 
Głowacz – chodzi tutaj o zrobienie dokumentacji bardzo szczegółowej w celu 
wybudowania inwestycji Alei Sław Żużla, tam wychodzi bardzo dużo 
niespodzianek, któreś rzeczy są, niektórych nie ma, łącznie z Energetyką, z 
Miejskimi Wodociągami prace się przeciągają, a żeby to było zrobione dobrze, 
powiązane z ul. 17-go Stycznia, żeby to było zrobione kompleksowo, Aleja Gwiazd 
Żużla połączona z ul. 17-go Stycznia, takie rozmowy z wodociągami i kanalizacją 
były tez prowadzone w tym zakresie. Dziękuję. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska- Na Komisji Rozwoju i 
Infrastruktury był taki wniosek, aby nie nazywać tego Aleją Sław Żużla, a robotami 
modernizacyjnymi, które by usprawniały, naprawę tych rur, nie będziemy mieli aż 
takich pieniędzy, aby to robić, a posługujemy się cały czas nazwą Aleja Sław 
Żużla. 

Proszę o przegłosowanie. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 
podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2016 oraz określenia ostatecznego terminu 
dokonania tych wydatków – DRUK Nr 392 wersja II, proszę o podniesienie dłoni 
i naciśnięcie odpowiedniego przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 
Informuję Wysoką Radę, że za podjęciem uchwały w sprawie 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2016 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków – DRUK Nr 
392 wersja II 

 
została podjęta 
15 głosami za 
0 głosami przeciw 
4 głosami wstrzymującymi się 
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              UCHWAŁA Nr XXX/375/2016 
                      Jak w Załączniku Nr 9 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
5 ) deklaracji zabezpieczenia w budżecie Miasta Leszna na rok 2017 

i Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Leszna środków finansowych 
przeznaczonych na realizację projektu przedłożonego do współfinansowania ze 
środków Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i 
Środowisko na lata 2014-2020 – DRUK Nr 396 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - Proszę Panią 

Bernadetę Szalewską - Konieczny Zastępcę Kierownika Biura Projektów 
Współfinansowanych   o  przedstawienie nam  projektu uchwały. Jest na piśmie i 
stanowi Załącznik Nr 10 do niniejszego protokółu. 

 
Pani Bernadeta Szalewska - Konieczny – Szanowna Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! Przedłożony projekt uchwały ma 
związek z planowanym złożeniem w dniu jutrzejszym wniosku w ramach 
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2014-2020. Wniosek 
dotyczyć będzie pt. Zielone Leszno budowa ekosystemu miasta Leszna szansą na 
zdrowsze i bezpieczniejsze życie, dotyczyć będzie organizacji terenów zieleni, w 
kilku lokalizacjach miasta Leszna, w  związku z tym, że na etapie wnioskowania, 
nie było wymagane zabezpieczenie kwoty i w budżecie i w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, został przygotowany ten projekt uchwały, który będzie również 
wystarczającym dokumentem na etapie ubiegania się o dofinansowanie, Dziękuję 
bardzo. 
 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - o opinię – stanowisko 
Komisji Budżetowo - Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Bernardynę Kaźmierczak. 
 

Pani Radna Kaźmierczak – Pani Przewodnicząca! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo- Finansowa projekt uchwały 
przedstawiony na DRUKU Nr 396 zaopiniowała pozytywnie, 4 głosami za 
przyjęciem projektu uchwały, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących, dziękuję. 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska -  o opinię – stanowisko Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego Radnego Pana 
Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Projekt uchwały na DRUKU Nr 396, członkowie Komisji Rozwoju i 
Infrastruktury Miejskiej na swym wczorajszym posiedzeniu, zaopiniowali również, 
chcę zaznaczyć, bardzo byliśmy zgodni wczoraj w głosowaniach, poprzez 
aklamację, jednogłośnie 6 głosami za. Na podstawie Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna, § 14 Ustęp 6. Dziękuję bardzo. 

 

Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Jeżeli nie ma, informuję 
Wysoką Radę, że uchwała w sprawie deklaracji zabezpieczenia w budżecie 
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Miasta Leszna na rok 2017 i Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Leszna 
środków finansowych przeznaczonych na realizację projektu przedłożonego do 
współfinansowania ze środków Funduszu Spójności w ramach Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2014-2020 – DRUK Nr 396, 
został przyjęty na podstawie § 14 Ustęp 6 Regulaminu rady Miejskiej. 

 
UCHWAŁA Nr XXX/376/2016 

Jak w Załączniku Nr 11 
 
 

 

Proszę Państwa ogłaszam 15 minutową przerwę. 

Po przerwie: 

 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
6)  czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do 
lat 5 w przedszkolach prowadzonych przez Miasto Leszno – DRUK Nr 393 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - Proszę Pana Lucjana 
Rosiaka – Naczelnika Wydziału Edukacji o  przedstawienie nam projektu uchwały. 
Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 12 do niniejszego Protokółu. 
Pan Naczelnik Rosiak – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Przedstawiony 
projekt uchwały wynika ze zmiany przepisów ustawy o systemie oświaty i zmiany 
przepisów o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. Projekt określa  czas 
bezpłatnego pobytu dzieci przedszkolach na pięć godzin dziennie, a opłaty za 
czas przekraczający te 5 godzin dziennie, w wysokości zgodnej z ustawą 1 zł za 
każdą godzinę pobytu, opłata ta nie dotyczy dzieci 6 – letnich, na które samorząd 
otrzymywać będzie od 1 stycznia subwencję oświatową. Z opłaty zwolnione są 
również dzieci, które posiadają orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, 
Dziękuję. 
 

Pani Wieprzewodnicząca Mroczkowska - o opinię – stanowisko 
Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana Maćkowiaka 
Pan Radny Maćkowiak – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Komisja Edukacji przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie, 
głosowało 5 radnych, wszyscy byli za. Dziękuję bardzo. 

  Związku z tym, ze nie ma zgłoszeń, na podstawie § 14 Ustęp 6 
regulaminu Rady Miejskiej, Informuję Wysoką Radę, że uchwała w sprawie 
czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w 
przedszkolach prowadzonych przez Miasto Leszno – DRUK Nr 393, została 
podjęta. 

 
 
   UCHWAŁA Nr XXX/377/2016 
       Jak w Załączniku Nr 13 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 

7) w sprawie nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” 
dla Leszczyńskiego Stowarzyszenia Twórców Kultury na DRUKU Nr 403,  

 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - ·Proszę Pana Tomasza 
Szymańskiego Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu o  zaprezentowanie nam  
projektu uchwały. Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 14 do niniejszego 
Protokółu. 

Pan Szymański – Leszczyńskie Stowarzyszenie Twórców Kultury 
powstało na bazie wcześniejszego Klubu Młodych Talentów, a wśród członków-
założycieli były osoby związane właśnie z Klubem. Zebranie organizacyjne odbyło 
się 29.09.1990 r. w Wojewódzkim Domu Kultury w Lesznie z udziałem 26 
członków KMT. Jako Leszczyńskie Stowarzyszenie Twórców Kultury w Lesznie 
zostało zarejestrowane 30.01.1991 roku. LSTK jest stowarzyszeniem społeczno-
kulturalnym z siedzibą w 

Lesznie, ale w inicjatywach LSTK biorą udział osoby z całej Polski. W 
swoich szeregach LSTK skupia literatów, muzyków, plastyków, fotografików i 
animatorów kultury o zróżnicowanym dorobku. Są wśród nich zarówno twórcy 
uznani, jak i debiutanci. 25 lat trwania tej inicjatywy społecznej to oznaka 
stabilności. 

Misja Stowarzyszenia: wspieranie osób uzdolnionych artystycznie we 
wszystkich dziedzinach twórczości oraz animacji kulturalnej. Szczególnie istotną 
rolę Leszczyńskie Stowarzyszenie Twórców Kultury odegrało poprzez organizację 
konkurs2. takich jak: Ogólnopolski Konkurs Literacko-Fotograficzny Konfrontacje, 
Małe konfrontacje, a także Impress, Wiosna z Pegazem, Jesień z Pegazem, 
ponadto od wielu lat wydaje zeszyty literackie, promujące twórczość poetycką z 
regionu leszczyńskiego. Biorąc pod uwagę nadanie Leszczyńskiemu 
Stowarzyszeniu Twórców Kultury Odznaczenia Zasłużony dla Miasta Leszna 
wydaje się jak najbardziej uzasadniony. Dziękuję. 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - Dziękuję uprzejmie, czy są 
zgłoszenia do dyskusji, nie widzę, w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, na 
podstawie § 14 Ustęp 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. Stwierdzam, że 
uchwała na DRUKU Nr 403, została podjęta jednomyślnie. 

UCHWAŁA Nr XXX/378/2016 
Jak w Załączniku Nr 15 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
8) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla Pani 

Janiny Małgorzaty Halec – DRUK Nr 398 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Proszę w imieniu 

wnioskodawców Radnego Pana Grzegorza Rusieckiego o  zaprezentowanie nam 
projektu uchwały. Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 16. 
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Pan Radny Rusiecki – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Wysoka Rado! Mam ogromną przyjemność przedstawić Wysokiej Radzie, 
społeczeństwu Miasta pokrótce sylwetkę Pani Janiny Małgorzaty Halec, chociaż 
myślę, że sylwetka Pani Janiny Małgorzaty Halec jest Państwu doskonale znana. 

Pani Janina Małgorzata jest z wykształcenia polonistką – 
absolwentką Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza w Poznaniu. Z Lesznem jest 
związana od roku 1975. W latach 1979-1981 pełniła funkcję Prezydenta Miasta. 
Na szczególne uznanie zasługuje jej wieloletnie zaangażowane w funkcjonowanie 
na stanowisku dyrektora Wojewódzkiej, a po reorganizacji struktur 
administracyjnych państwa Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Stanisława 
Grochowiaka w Lesznie. Funkcję tę pełniła nieprzerwanie od roku 1982 do chwili 
przejścia na emeryturę pod koniec roku 2015. W tym okresie placówka przeszła 
liczne korzystne zmiany organizacyjne i merytoryczne. M.in. jeszcze na początku 
lat 90-tych w bibliotece leszczyńskiej, postały Izby Pamięci  – Stanisława 
Grochowiaka, a także zorganizowana izbę pamięci innego leszczyńskiego twórcy 
– kompozytora Romana Maciejewskiego i uruchomiono Galerię Lochy w 
podziemiach biblioteki. 

Jest też inicjatorką corocznych, trwających od kilkunastu lat 
przeglądów i konkursów „Liścia Miłorzębu” dla wydawców naszego regionu. 

Jest jedną z autorek publikacji „Rocznika Leszczyńskiego”, oraz 
„Przyjaciela Ludu” w Lesznie, jest członkinią Polskiego Towarzystwa Przyjaciół 
Nauk oraz członkinią 

Leszczyńskiego Towarzystwa Przyjaciół Nauk. Wybitna osoba, za 
swoją działalność otrzymała różnego odznaczenia, z ogromną przyjemnością 
rekomenduję Państwu  

Podjęcie uchwały w tym temacie. Dziękuję 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, 

czy są zgłoszenia do dyskusji, nie widzę, w związku z brakiem zgłoszeń do 
dyskusji, na podstawie § 14 Ustęp 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. 
Stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 398 została podjęta jednomyślnie. 

 
UCHWAŁA Nr XXX/379/2016 

Jak w Załączniku Nr 17 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
 
9) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla Pana 

Kazimierza Mikołajczyka – DRUK Nr 399 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - Proszę w imieniu 

Radnych wnioskodawców Pana Radnego Damiana Szymczaka 
o  zaprezentowanie nam  projektu uchwały. Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 
18. 

Pan Radny Szymczak – Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Tak jak 
Pani mówiła mam przyjemność przedstawić sylwetkę Pana Kazimierza 
Mikołajczyka. 
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Syn Jana i Marianny z d. Kusy urodził się 13 grudnia 1932 r. w 

Kaszówce pow. Kowel, woj. wołyńskie. Ojciec Pana Kazimierza Jan Mikołajczyk, 
urodzony 1 czerwca 1900 r. i wywodzący się z rodzinnego Chwaliszewa koło 
Krotoszyna. Pan Kazimierz zdobywając kolejno wykształcenie podstawowe, 
średnie ogólnokształcące i wyższe uzyskał na Uniwersytecie im. Adama 
Mickiewicza w Poznaniu tytuł magistra prawa z wynikiem bardzo dobrym. 
Następnie po odbyciu aplikacji sądowej w Okręgu Sądu Wojewódzkiego w 
Poznaniu i złożeniu egzaminu sędziowskiego podjął pracę z dniem 1 grudnia 1964 
r., najpierw, jako asesor, a później prokurator w Prokuraturze Rejonowej w 
Lesznie. Czyli od 64 roku Pan Kazimierz jest mieszkańcem Leszna i działa dla 
jego mieszkańców,. Od 1975 r. do końca sierpnia 1979 r., był zastępcą 
Prokuratora Rejonowego, a od września 1979 r. przeszedł do pracy w 
Prokuraturze Wojewódzkiej w Lesznie. Z kolei w związku ze zmianami w okręgach 
Prokuratury został z dniem 1 września 1991 r. przeniesiony na stanowisko 
prokuratora Prokuratury Wojewódzkiej w Poznaniu skąd z dniem 1 grudnia 1998 
r., przeszedł w stan spoczynku. Cieszył się wielkim zaufaniem i z tego względu był 
zawsze wybierany przez pracowników do władz związkowych i innych organizacji 
społecznych. Pełnił kolejno funkcje męża zaufania, przewodniczącego Rady 
Zakładowej, a potem przewodniczącego Rady Pracowniczej. Był także 
przewodniczącym Komisji Dyscyplinarnej przy Prokuraturze Wojewódzkiej w 
Lesznie. 

Jednocześnie w związku z pełnionymi funkcjami zawodowymi i z 
wyboru współdziałał z organami administracji państwowej i samorządowej oraz 
organizacjami społecznymi. Był wieloletnim członkiem Komisji Porządku i 
Bezpieczeństwa w Miejskiej Radzie Narodowej w Lesznie i przez trzy lata do 
30.04.1990 r., jako wybrany radny pełnił także funkcję wiceprzewodniczącego 
Miejskiej Rady Narodowej. Działał także w Zespole ds. Aktywizacji Samorządu 
Mieszkańców, gdzie był przewodniczącym sekcji ds. Porządku, Zwalczania 
Alkoholizmu, a w ówczesnym Wojewódzkim Zespole ds. społecznych Komisji 
Pojednawczych był zastępcą przewodniczącego. W grudniu 1990 r. wszedł w 
skład współzałożycieli Klubu Inteligencji Katolickiej w Lesznie, a następnie został 
wybrany na prezesa i funkcję tę pełni do chwili obecnej. Zakres działalności Klubu 
obejmuje m.in. współdziałanie z Parafią św. Krzyża w Lesznie i z władzami miasta 
w prowadzeniu jadłodajni dla osób potrzebujących, a także organizowanie 
każdego roku z innymi Parafiami Miasta kolejnych Leszczyńskich Dni Kultury 
Chrześcijańskiej. Organizuje także liczne wykłady i spotkania dyskusyjne oraz 
akcje patriotyczne i społeczne. Za wzorową pracę zawodową i aktywną 
działalność społeczną został Pan Kazimierz Mikołajczyk odznaczony wieloma 
odznaczeniami, w uzasadnieniu do projektu uchwały, każdy może je przeczytać. 
Dziękuję uprzejmie. 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, 

czy są zgłoszenia do dyskusji, nie widzę, w związku z brakiem zgłoszeń do 
dyskusji, na podstawie § 14 Ustęp 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. 
Stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 399 została podjęta jednomyślnie została 
podjęta. 

 
UCHWAŁA Nr XXX/380/2016 

Jak w Załączniku Nr 19 



27 
 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
  
10) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” Regionalnej 

Izbie Przemysłowo-Handlowej w Lesznie – DRUK Nr 400 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska  Proszę – Pana Adama 

Mytycha I Zastępcę Prezydenta Miasta Leszna o zaprezentowanie nam 
projektu uchwały. Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 20. 

 
Pan Mytych – I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna - Pani 

Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowna Rado! To dla mnie wielka 
przyjemność, że mogę zaproponować Państwu podjęcie tej uchwały Regionalna 
Izba Przemysłowo-Handlowa od 25 Lat swoją aktywnością, swoim 
zaangażowaniem wspiera rozwój, działalność przedsiębiorców leszczyńskich, ta 
działalność nie ogranicza się tylko do członków zrzeszonych w Regionalnej Izbie 
Przemysłowo-Handlowej, ale również bardzo mocno emanuje na wszystkie 
podmioty działające na terenie Miasta Leszna, to dzięki zaangażowaniu tej 
instytucji nasi leszczyńscy przedsiębiorcy mogą lepiej organizować swoje firmy, 
lepiej borykać się z problemami wynikającymi z funkcjonującego i ciągle 
zmieniającego się systemu prawnego, to dzięki zaangażowaniu Izby lepiej potrafią 
dostosować się do wymagań rynku współczesnego, do wyzwań, jakie niesie przed 
sobą choćby globalizacja Rynków i procesów, które się odbywają i realizują na 
rynku globalnym, dzięki zaangażowaniu Izby Przemysłowo-Handlowej nasze 
Miasto zyskuje na wizerunku, nasze firmy są mocniejsze, gwarantują lepsze, 
bardziej ciekawsze miejsca pracy, myślę, ze wyróżnienie dla tej organizacji to jest 
akt jakby podziękowania, w imieniu nas wszystkich, nie tylko wszystkich zarządów 
Izby, ale za zaangażowanie wszystkich przedsiębiorców działających na terenie 
Miasta Leszna, rekomenduję Państwu przyjęcie tej uchwały. 

 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, 

czy są zgłoszenia do dyskusji, nie widzę, w związku z brakiem zgłoszeń do 
dyskusji, na podstawie § 14 Ustęp 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. 
Stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 400 została podjęta jednomyślnie. 

 
UCHWAŁA Nr XXX/381/2016 

Jak w Załączniku Nr 21 
 
 Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
11) nadania odznaczenia „Zasłużenia dla Miasta Leszna” Cechowi 

Rzemiosł Różnych w Lesznie – DRUK Nr 401 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Proszę – Pana Adama 

Mytycha – I Zastępcę Prezydenta Miasta Leszna o zaprezentowanie nam 
projektu uchwały. Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 22. 

 
Pan Mytych – I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Szacowna 

Rado! Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! W imieniu Prezydenta mam 
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przyjemność zgłosił, zarekomendować podjęcie tej uchwały, Cech Rzemiosł 
Różnych działa od 60 lat, to 60 lat wspierania, tworzenia, rozwoju rzemiosła na 
terenie Miasta Leszna, ja nie tutaj odkrywczy, jeżeli powiem, że to rzemiosł przez 
te 60 lat, przy udziale cechu wniosło bardzo wydatny wpływ, znaczący wpływ na 
rozwój, na oblicze tego miasta, powiem więcej, działalność rzemieślników, wpływa 
również, na jakość życia i funkcjonowania nie tylko mieszkańców, ale struktur 
organizacji naszego Miasta, to oni przez wiele lat, musieli podjąć duży trud w 
poznawaniu nowej organizacji pracy, w organizacji rzemiosła, poznawaniu nowych 
technologii, to dzięki nim, wielu młodych ludzi mogło znaleźć Sposób na życie, 
doskonalić się w zawodzie, kształcić się w zawodzie, poznawać zawód, nauczyć 
się w zawodzie, to dzięki wysiłkowi Cechu Rzemiosł Różnych, wykształciło się 
wielu czeladników, majstrów, mistrzów, dlatego uważam, ze podjęcie tej uchwały 
to nie jest tylko akt wdzięczności dla Cechu. Ale również dla wszystkich 
rzemieślników, którzy stanowią bardzo ważną część naszego życia, naszego 
miasta, egzystencji tego miast i rozwoju tego Miasta. Dziękuję Państwu. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, 
czy są zgłoszenia do dyskusji, nie widzę, w związku z brakiem zgłoszeń do 
dyskusji, na podstawie § 14 Ustęp 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. 
Stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 401 została podjęta jednomyślnie. 

 
UCHWAŁA Nr XXX/382/2016 

Jak w Załączniku Nr 23 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
 
12) nadania odznaczenia „Zasłużony dla Miasta Leszna” dla Pana 

Krzysztofa Handke – DRUK Nr 402 wraz z Autopoprawką 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Proszę – w imieniu 

Radnych wnioskodawców Pana radnego Marka Weina o zaprezentowanie 
nam projektu uchwały. Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 24. 

Pan Radny Wein – Szanowni Państwo! Z prawdziwą przyjemnością 
przedstawiam rekomendację Pana Krzysztofa Handke do Odznaczenia Zasłużony 
dla Miasta Leszna. Pan Krzysztof Handke pracuje w II Liceum Ogólnokształcącym 
od 1 września 2003 roku. Wielokrotnie przygotowywał i organizował uroczystości 
szkolne i środowiskowe. Prowadzi znaczącą działalność wychowawczą, 
zwłaszcza w zakresie wychowania patriotycznego i krzewienia wiedzy o historii 
wojskowości i regionu nie tylko wśród młodzieży, ale tez mieszkańców Leszna. Na 
szczególną uwagę zasługują podejmowane następujące działania i pełnione 
funkcje: 

- członek założyciel Instytutu im. Gen. Stefana Roweckiego „Grota” 
w Lesznie, 
- członek Towarzystwa Pamięci Powstania Wielkopolskiego 

1918/1919, 
- członek stowarzyszenia Oficerów Rezerwy 69 Leszczyńskiego 

Pułku 
Przeciwlotniczego im. Gen. dyw. Stefana Roweckiego „Grota” i 

Garnizonu 
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Leszno, 
Autor wielu książek: Nie będę wszystkich wymieniał, wkradł się błąd 

pisarski „Pułkownik Władysław Wiecierzyński dowódca 55 Poznańskiego Pułku” a 
nie Ciecierzyńśki i tu jest autopoprawka. 

Inicjator rajdów pieszych „Szlakiem walk powstania wielkopolskiego 
1918/1919 Leszno – Trzebania – Osieczna oraz gier miejskich, organizator wielu 
wystaw poświęconych wojskowości i historii naszego regionu. Współorganizator 
wystaw poświęconych historii i wojskowości naszego regionu.  

Pan Krzysztof Handke jest wzorem nauczyciela, społecznika, 
wychowawcy młodzieży, prawdziwym autorytetem nacechowanym dbałością o 
wychowanie młodzieży w duchu umiłowania ojczyzny i patriotyzmu. Autor i 
współautor wydanych przez Pocztę Polską kart pocztowych, poświęconych historii 
oręża. Odznaczony wieloma odznaczeniami, współorganizator wystaw. Pan 
Krzysztof Handke jest wzorem społecznika, wychowawcy, młodzieży, prawdziwym 
autorytetem na zachowanym dbałością o wychowanie młodzieży w duchu 
umiłowania Ojczyzny i patriotyzmu. Rekomenduję Pana Handke do tytułu 
Zasłużony dla miasta Leszna.  

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, 
czy są zgłoszenia do dyskusji, nie widzę, w związku z brakiem zgłoszeń do 
dyskusji, na podstawie § 14 Ustęp 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. 
Stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 402 została podjęta jednomyślnie. 

 
UCHWAŁA Nr XXX/383/2016 

Jak w Załączniku Nr 25 
 
Na tym wyczerpaliśmy Pkt 4 – podjęcie uchwał. Przechodzimy do 

kolejnego punktu porządku obrad; 
 
 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
   
Proszę o przedstawienie swojej interpelacji - Radna Pani 

Barbara Mroczkowska- Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 26.  
 
Niezbyt komfortowo się czuje, ponieważ jedyną interpelację, jaką 

złożono, to ja jestem jej autorką. Pozwolę sobie ją przeczytać. Składam 
interpelację poprzedzoną sygnałem od mieszkańców o poprawę estetyki placu 
przy ul. Słowiańskiej na przeciw siedziby Redakcji ABC, budynek przy ul. 
Słowiańskiej 63 jest po kapitalnym remoncie, a sąsiedztwo ww. placu, miejsce to 
odstrasza przechodniów, zwłaszcza, że znajduje się przy wyjściu z dworca PKP i 
jest wizytówką naszego miasta. 

 
O odpowiedź na interpelację proszę Pana Kierownika Kaźmierczaka. 
 
Pan Kaźmierczak – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Odpowiadając na interpelację informuję, ze remont terenu w rejonie skrzyżowania 
ul. Słowiańskiej i z ul. Tama Kolejowa w pobliżu siedziby Redakcji ABC zostaje 
dopisany do listy potrzeb inwestycyjnych. Jednocześnie informuję, że 
modernizacja tego terenu będzie również przedmiotem konsultacji z Komisją 
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Estetyzacji Miasta Leszna w celu wypracowania najlepszej propozycji 
poprawiającej wizerunek miasta Leszna w tym miejscu. 

Dziękuję bardzo za satysfakcjonującą odpowiedź. 
 
Pkt 6. Wolne głosy i wnioski. 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - Kto z Państwa chciałby 

zabrać głos? Najpierw Pan radny Ryszard Hayn. 
Pan Radny Hayn – Skłoniło mnie do zabrania głosu pewne chyba 

nieporozumienie, ja zadałem pytanie, czym zasłużyło sobie Leszno na te obchody, 
w : „zasłużyło sobie”. Wiadomo, ze inne miasta odmówiły, Leszno się zgodziło, 
Pan Prezydent powiedział, Wojewodzie się nie odmawia, przyjąłem to, jako 
wyjaśnienie, jako stanowisko Pana Prezydenta i tyle. Natomiast chcę wszystkim 
wątpiącym w to powiedzieć, że ja jestem wnukiem Powstańca Wielkopolskiego, co 
prawda walczącym w innym rejonie, w rejonie Gniezna, ale szanuję również to, co 
zrobili nasi, czy tutaj powiedzmy miejscowi mieszkańcy w latach Powstania 
Wielkopolskiego, to jest pełna jasność, tylko taki sam honor należy się wszystkim 
miejscowością, których mieszkańcy mieli taki, czy inny udział w Powstaniu i 
dlatego to moje pytanie, takie obchody właśnie, czy takie uroczystości związane 
było z tym wydźwiękiem politycznym, bo nie ulega wątpliwości, że odmowa 
chociażby poznania, przyjęcia takiej imprezy z takimi właśnie punktami, jak Apel 
Poległych łącznie z wymienianiem Ofiar Katastrofy Smoleńskiej no świadczy o 
tym, że wbrew temu, co Pan Prezydent mówił, że myśmy się zaangażowali, my, 
jako miasto i Władze miasta, które taką decyzję podjęły i zaangażowały się 
politycznie to, co się dzisiaj niestety toczy w ten spór pomiędzy tymi, którzy wierzą 
w legendę zamachu smoleńskiego, no, ale to jest już zupełnie inna sprawa. Tyle 
chciałem wyjaśnić, żeby nie było wątpliwości, że nie doceniam tego, co 
mieszkańcy naszego miasta i naszego regionu dla Powstania uczynili, dziękuję. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie, 
proszę o zabranie głosu Pana Radnego Marka Ganowicza. 

Pan Radny Ganowicz – Ja właściwie wolne głosy, ale w formie 
pytań, ponieważ nie zadałem ich do Pana Prezydenta w pierwszej części. Dotyczy 
Miejskiego Zakładu Komunikacji, wszystkie trzy pytania, jakie tutaj mam, a budzą 
one mój niepokój, może obawy niesłuszne,  dobrze będzie, jak będę miał je 
rozwiane, po kolei. Parę miesięcy temu, albo paręnaście, nie pamiętam dokładnie, 
złożyliśmy wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o nadanie Zasłużony dla 
Województwa Wielkopolskiego Miejskiemu Zakładowi Komunikacji w Lesznie. 40-
Lecie minęło, mam pytanie czy to zbiorowe odznaczenie zostało wręczone na tej 
uroczystości, czy nie? To jest jedno pytanie i następne dwa, wiem również, że 
pracownicy to jest 5 czy 6, proszę mnie poprawić otrzymało do Ministra 
Infrastruktury Zasłużonego dla transportu Rzeczypospolitej i czy te medale 
również na tym 40-leciu zostały wręczone?  Jeżeli nie to, dlaczego? I chyba 
najważniejsza sprawa, dotycząca wypowiedzi Pana Prezydenta Mytych dotyczące 
się logowania się przez obywateli posiadających uprawnienia do jazdy za darmo 
logowania się kartą. Myśmy taką uchwałę podjęli, wtedy, kiedy ta karta 
leszczyńska powstała, o ile dobrze pamiętam ona miała dwa cele, oprócz 
statystycznego chyba najważniejszy, potwierdzenie, że ta osoba, jest w tym 
autobusie, jedzie tym autobusem, a chociażby dla celów ubezpieczeniowych, 
gdyby ewentualnie odpukać miało się cokolwiek stać, dlatego też mam pytanie do 
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pana Prezydenta, czy pan Prezydent zamiaruje wystąpić do rady o zmianę tej 
uchwały, a jeżeli tak, to uważam przedwczesne wystąpienie Pana Prezydenta 
Mytych, bo zrobiło to trochę zamieszania wśród mieszkańców, bo jedni mówią, no 
dobra Pan Mytych mówił, że nie potrzeba w związku z tym nie logujemy się, ja 
zwracając uwagę jednej pani, bo wiem, że ma kartę, żeby się zalogowała, 
powiedziała, że Pan Mytych mówił, że nie potrzeba. Dlatego to moje pytanie. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska - Proszę o odpowiedź 
Pana Prezydenta Łukasza Borowiaka. 

Pan Prezydent Borowiak – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 
Ja odpowiem na dwa pierwsze pytania, tak, mam już od dłuższego czasu 
wyznaczoną datę wręczenia tych wyróżnień dla Miejskiego Zakładu Komunikacji i 
dla pracowników, to jest termin 17 Stycznia, kiedy będziemy świętować 
odzyskanie Niepodległości przez Miasto Leszno, jeden z najważniejszych dni, 
także pracownicy zostaną zaproszeni oraz dyrektor do leszczyńskiego Ratusza, w 
kwestii trzeciej, bardzo bym prosił dyrektora MZK o udzielenie odpowiedzi, wydaje 
mi się, że Pan Radny troszeczkę nie zrozumiał odpowiedzi, ale za chwileczkę 
postaramy się zrozumieć te wątpliwości, które Pan przekazał tu na Sesji.  

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – Dziękuję uprzejmie  
i o zabranie głosu proszę Pana Dyrektora Miejskich Zakładów Komunikacji  
w Lesznie. 

Pan Dyrektor MZK Jacek Domagała – Panie Prezydencie! Państwo 
Radni! Chodzi o rzecz, która jest rzeczą stricte techniczną, chodzi o regulamin 
Karty Miejskiej, który nie wynika z uchwały. Uchwała nakłada obowiązek 
uiszczenia opłaty za bilet, natomiast Regulamin Karty Miejskiej określa sposób 
ładowania tej karty, kasowania i tu w ty przypadku dokonaliśmy zmian w zapisie, 
który polega na tym, że  takiego obowiązku logowania nie ma, można logować, 
nikt nie mówi, że nie ma takiej możliwości, może tą kartę zalogować, ta osoba po 
70 roku życia ma takie prawo, natomiast nie ma obowiązku logowania i tylko ta 
sprawa została wyjaśniona, dziękuję 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska – O zabranie głosu 
proszę PANA i Zastępcę Prezydenta Miasta Leszna. 

Pan Mytych – I Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – W 
uzupełnieniu do tej kwestii, ten krok w imieniu zarządu MZK wynika jednoznacznie 
z wielokrotnie zgłaszanych postulatów przez organizacje seniorów, emerytów 
Miasta Leszna, uważaliśmy, że ten okres, w którym funkcjonowała karta, pozwoli 
nam na wyciągnięcie pewnych wniosków, ale z uwagi na pewne ewidentne 
uciążliwości, które sprawiało jakby operowanie tą kartą,  poszliśmy właśnie w tym 
kierunku, żeby ta uciążliwość dla tych osób z dysfunkcjami różnymi usunąć 
Dziękuję bardzo. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska- Dziękuję uprzejmie, 
proszę o zabrania głosu Pana Radnego Tomasza Malepszego. 

Pan Radny Malepszy – Ja tylko retorycznie, nie ma na Sali Pana 
Prezesa Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej, na jednym z dyżurów 
zgłosił się do mnie jeden z byłych pracowników MPEC-u i problem, z którym się 
zgłosił nie został do tej pory mu uzasadniony. Czekam na okazję, gdy będę mógł 
mu to pytanie zadań. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska- Proszę Pan radny 
Damian Szymczak. 
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Pan Radny Szymczak – Chciałem tylko dodać, do sprawozdania 

Przewodniczącego, które Pani Mroczkowska przeczytała, sprawozdania Pana 
Prezydenta w okresie międzysesyjnym 16 grudnia odbyła się wigilia Wodnego 
Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego w Lesznie, to jest taka duża organizacja, 
która skupia 330 osób, biorąc pod uwagę płacone składki, na wiosnę będzie duża 
uroczystość 45 –lecie, to jeszcze parę miesięcy, ale przeleci bardzo szybciutko, 
więc każdego zainteresowanego zapraszam, jeżeli miałaby jakiś pomysł, więc 
każdego z działaczy i byłych działaczy zapraszamy do współpracy. Dziękuję. 

Pani Wiceprzewodnicząca Mroczkowska- O zabranie głosu 
prosimy Pana Zdzisław Woźniaka. 

Pan Zdzisław Woźniak – Ten temat przed chwilą był podnoszony  w 
sprawie Leszczyńskiej Karty Miejskiej. Taka uchwała była podjęta i zostało to 
przygotowane, ale żeby taką kartę otrzymać, jakie etapy musiał przechodzić 
senior, aby taką kartę otrzymać, ba, jeśli ją zgubił musiał zapłacić 15 zł, ale jeśli tej 
karty nie posiadał, to był traktowany tak, jakby w ogóle tej karty nie miał. Wysoka 
rada m] podniosła wiek bezpłatnego korzystania z Komunikacji Miejskiej  65-70 
roku życia, a więc 70-latkowie i powyżej mogą korzystać z tej kart, uważam, ze 
jest to obciążenie i zbyt mocne trudności sprawia niektórym osobom w tym wieku i 
to dobrze się staje, ze właśnie ten temat jest podejmowany i zostanie on myślę, 
przez Pana Prezydenta definitywnie rozwiązany. Jeśli ma 70 lat, niekoniecznie 
musi mieć Leszczyńską Kartę Miejską, bo ma dowód osobisty, ma również 
legitymację emerycką, czy inną, gdzie nie ma zdjęcia, bo to szczególnie zostało 
nawet obwarowane zdjęciem, nazwiskiem itd., nie wiem, po co, aż takie 
szczegóły, dlatego proszę Pana Prezydenta o przeanalizowanie i podjęcie 
stosownej decyzji, ponieważ każdy z mieszkańców, ale także odwiedzający miasto 
Leszno, po okazaniu dokumentu, czy dowodu tożsamości, może korzystać z 
bezpłatnej komunikacji miejskiej. Prosiłbym o powierzenie tej sprawy, nie wiem, 
czy akurat Pan sekretarz Dziamski by to wykonał, ponieważ on wykonuje już 
sprawę, która mu Pan polecił już prze rok i nie może jej wykonać, myślę, ze ktoś 
inny mógłby ją wykonać, bo jak za rok, za da, to byłaby to sprawa bardzo 
wydłużona. To po pierwsze, po drugie na ul. Westerplatte zostały wycięte 40-letnie 
lipy, dlatego myślę, że tutaj należy się społeczności leszczyńskiej wytłumaczenie, 
dlaczego te drzewa zostały usunięte. To są lipy 40-letnie, które były ozdoba tego 
osiedla Westerplatte, ale nie tylko osiedla Nowego Miasta. Dziękuję za uwagę. 

 
Pkt 7. Zakończenie. 
 
Przyjęliśmy do widomości, na następnym spotkaniu ustosunkujemy 

się do Pana wypowiedzi. Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Wyczerpaliśmy 
porządek obrad 30 Sesji Rady Miejskiej Leszna. Zamykam obrady 30 Sesji Rady 
Miejskiej Leszna. Zanim zamkniemy, chciałabym złożyć podziękowania dla Pana 
Prezydenta, dla wszystkich współpracowników Urzędu Miasta oraz wszystkim 
Radnym złożyć podziękowania z pracę w minionym roku 2016, liczę, ze rok 2017 
również będzie dla nas rokiem owocnym, będziemy pracować w dobrej, miłej 
atmosferze, a mieszkańcom Leszna, chciałabym złożyć najserdeczniejsze 
życzenia. Do Siego Roku 2017 w zdrowiu, szczęściu i pomyślności, Dziękuję. 
Dziękuję wszystkim Państwu za udział. 
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Wyniki głosowań jawnych, przeprowadzonych podczas XXX Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 29 grudnia 2016 roku są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 27 do 
niniejszego protokołu.  

 
Protokołowała:  Przewodnicząca obrad:  
Justyna Pełszyk   Przewodnicząca Rady Miejskiej  
 

Barbara Mroczkowska 
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